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Op 15 december 2010 organiseerde de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelands-
beleid een verslagmoment over de Europese Ministerraden Landbouw en Visserij van 26 
oktober, 29 november en 13 en 14 december 2010 met de heer Kris Peeters, minister-presi-
dent van de Vlaamse Regering, Vlaams minister van Economie, Buitenlands Beleid, Land-
bouw en Plattelandsbeleid, mevrouw Loes Lysens, attaché Landbouw van de Vlaamse 
vertegenwoordiging bij de Permanente Vertegenwoordiging van België bij de Europese 
Unie en de heer Kristof Geutjens, attaché Visserij van de Vlaamse vertegenwoordiging bij 
de Permanente Vertegenwoordiging van België bij de Europese Unie.

I. ToelIchTIng door mInIsTer-presIdenT KrIs peeTers

De minister-president geeft toelichting bij de items varkenshouderij en visquota die behan-
deld werden tijdens de Raad van 13 en 14 december 2011.

1. Varkenshouderij

De problematiek van de varkenssector werd vanuit Vlaanderen op de agenda geplaatst 
voor de Raad van december en er werd verslag uitgebracht over de Europese reflectiedag 
van 3 december 2010. De minister-president heeft de belangrijkste conclusies van deze 
reflectiedag voor de Raad toegelicht en nadrukkelijk gevraagd om initiatieven te nemen.

De situatie in de varkenssector is zeer ernstig, vandaar de vraag van de minister-president 
om een Groep Hoog Niveau op te richten. Veel lidstaten hebben dit voorstel enthousiast 
ondersteund, maar er waren ook lidstaten die opriepen tot voorzichtigheid en niet te snel 
dit initiatief  wilden nemen.

De commissaris was bereid om een Groep Hoog Niveau met experten op te richten. 
Dat dient te gebeuren binnen de huidige kaders, maar het was niet de bedoeling van de 
minister-president om een nieuw instrument in het leven te roepen. Er moet wel een groep 
gevormd worden die de problematiek op Europees niveau bekijkt en die een duidelijke 
doelstelling heeft. De commissaris heeft toegezegd dat aan deze overleggroep gewerkt zal 
worden.

De minister-president beklemtoont het belang van het feit dat Hongarije, dat de eerste 
helft van 2011 het EU-voorzitterschap waarneemt, de problematiek van de varkenssector 
als prioriteit inzake landbouw heeft aangeduid.

De toezegging van de commissaris en de klemtoon die Hongarije legt op de varkenssector 
zijn voor de minister-president positieve evoluties, maar er moet natuurlijk op korte ter-
mijn gehandeld worden.

2. Visserij

Drie visserijraden lang werd onderhandeld over TAC’s en quota. Tijdens de eerste verga-
dering werd binnen de Raad unanimiteit bereikt. Het is vrij uniek dat dit gebeurt zonder 
instemming van de commissaris. Tijdens de tweede vergadering werd unanimiteit bereikt 
over de akkoorden, met instemming van de commissaris. Tijdens de Raad van december 
gebeurde hetzelfde voor de twee laatste akkoorden.

Op 13 december werd de hele dag gewerkt aan een akkoord over de Zwarte Zee, waar de 
lidstaten Bulgarije en Roemenië bij betrokken zijn en dat handelt over tarbot en sprot. 
Na een lange discussie werd een akkoord bereikt over een vangstreductie van tien percent 
voor beide soorten. Ook Turkije, Rusland en Oekraïne vissen in de Zwarte Zee. Over de 
controle op de vangsten zullen met deze landen gesprekken gevoerd worden. Op Europees 
niveau kunnen de vangstquota beperkt worden, maar als andere staten onbeperkt vissen, 
is er een probleem. Zo zou Turkije tijdens het hoogseizoen op één dag meer vis serveren 
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dan Roemenië op een heel jaar vangt, wat natuurlijk zorgt voor enige spanning als de 
Europese Unie de vangstmogelijkheden met tien percent beperkt.

Gelijktijdig werd gediscussieerd over de Europese wateren. Bij de start van de gesprekken 
waren er 120 opmerkingen en voorstellen van zestien lidstaten, maar met heel veel zorg 
werden eerst de grote lijnen uitgezet. Zo werd gesteld dat het wetenschappelijk advies het 
bepalende kader is voor de beslissingen. Dat advies niet volgen, is dus niet aanvaardbaar. 
Voor bepaalde vissoorten – categorie 11 – zijn er geen of onvoldoende wetenschappelijke 
adviezen. Een van de conclusies was dan ook dat de commissaris, samen met het voorzit-
terschap, wil investeren in meer wetenschappelijk advies.

Er werden een aantal langetermijnbeheersplannen opgemaakt en die moeten ook geres-
pecteerd worden. Dat was het tweede belangrijke principe waarover een akkoord werd 
bereikt.

Ten derde werden bijkomende initiatieven genomen om camera’s aan boord te installeren, 
zodat de vangsten op beeld gecontroleerd kunnen worden. Er komt een extra stimulans 
voor schepen die camera’s installeren: een verhoging van de quota met twaalf  percent. 
Onder meer Schotland was daar enthousiast over, maar er zijn wel een aantal praktische 
problemen, bijvoorbeeld over de gevolgen als de camera’s niet functioneren.

Er werd ook gediscussieerd over de pulstuigen. Er lopen pilootprojecten om met een elek-
trische puls naar de bodem de vis te laten opschrikken, waardoor de netten niet meer over 
de bodem moeten slepen. In Nederland zijn al vaartuigen met deze techniek uitgerust en 
ook voor onze vloot zouden twee vaartuigen deze techniek kunnen installeren.

Dan rijst natuurlijk de vraag hoe het nu zit met onze Vlaamse vissers en reders. Het is een 
traditie dat de reders stand-by zijn tijdens de onderhandelingen, zodat ze geïnformeerd 
kunnen worden over de stand van de onderhandelingen en duidelijk wordt wat voor hen 
de gevoeligheden zijn. De Vlaamse vloot vist vooral op tong en schol en in mindere mate 
op kabeljauw. Voor kabeljauw zijn de vangstmogelijkheden met twintig percent gedaald. 
De kabeljauw in de Noordzee doet het niet goed, dus moeten vangstbeperkingen het her-
stel van de soort mogelijk maken. De afbouw van de vloot in het verleden en de inspan-
ningen voor duurzaam vissen, hebben uiteraard ook effect op de vissen. Daardoor kunnen 
voor schol en tong, op basis van het wetenschappelijk advies, hogere quota toegestaan 
worden.

II. ToelIchTIng door meVrouw loes lysens en de heer KrIsTof 
geuTjens

1. raad 26 oktober 2010

1.1.	 Verordening	inzake	plattelandsontwikkeling

Het betreft hier een voorstel tot aanpassing van de verordening, wat ook wijzigingen aan 
het Verdrag van Lissabon impliceert, licht mevrouw Loes Lysens toe. De definitie van toe-
passingsbepalingen zoals die bestond voor het Verdrag van Lissabon is gewijzigd (art. 291, 
TFEU). Voor het verdrag hadden lidstaten inspraak bij alle toepassingsbepalingen die 
werden opgesteld. Na het verdrag werd er naast de raadsverordening en de toepassingsbe-
paling een derde categorie toegevoegd: de gedelegeerde handeling (art. 290, TFEU). Dat 
zijn toepassingsbepalingen die worden aangenomen door de Europese Commissie, zonder 
consultatie van de lidstaten. Voornamelijk over wetgeving waarin sprake is van cofinancie-
ring door de lidstaten geeft dat aanleiding tot heel wat discussie.

Andere aanpassingen die in het voorstel van verordening vervat zitten, gaan over een aan-
tal vereenvoudigingen. Het aantal tussentijdse verslagen voor de programmeerperiode 
wordt van drie op twee gebracht. Ook de opvolging van de a-posterioricontrole bij kleine 
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inbreuken wordt vereenvoudigd. Daarnaast wordt de mogelijkheid om steun te verlenen 
voor de oprichting van producentengroeperingen binnen pijler II uitgebreid van de EU-12 
naar de EU-27. Terwijl dit vroeger enkel mogelijk was voor nieuwe lidstaten is de rege-
ling nu voor alle lidstaten van toepassing. Ook het gebruik van het bedrijfsadviessysteem 
wordt bevorderd. Vroeger moesten bij elk advies alle goede landbouw- en milieucondities 
worden opgenomen. Nu mag een advies ook enkel over bepaalde deelaspecten handelen.

Door de verordening wordt ook de mogelijkheid geboden om de Natura 2000-betalingen 
uit te breiden naar een aantal natuurgebieden die onder de Habitatrichtlijn vallen.

1.2.	 Verordening	inzake	directe	steun

Ook de aanpassing van deze verordening impliceert vooral wijzigingen van het Verdrag 
van Lissabon.

Daarnaast werd ook de vereenvoudiging van de a-posterioricontroles bij kleine inbreuken 
voorgesteld en ontstaat de mogelijkheid om landbouwers die maar kleine steunbedragen 
krijgen of een perceelsaangifte van minder dan één hectare hebben, uit te sluiten van beta-
ling. Tot nu toe konden de lidstaten begunstigden die minder dan 100 euro steun ontvan-
gen, uitsluiten. Dat wordt nu uitgebreid naar 100 steun of een perceelsaangifte van minder 
dan één hectare. Het is geen verplichting, maar een extra optie voor de lidstaten.

1.3.	 Diversen	landbouw

1.3.1. Verslag informele Raad Landbouw

Het voorzitterschap bracht verslag uit van de informele Raad Landbouw van september 
2010. De Raad en de Commissie hebben nota genomen van de conclusies die het Belgische 
voorzitterschap heeft opgesteld. Uit de informele Raad bleek dat alle lidstaten voorstan-
der zijn van een sterk gemeenschappelijk landbouwbeleid dat gebaseerd is op twee pijlers 
en waarin de nodige flexibiliteit geboden wordt, zodat lidstaten zowel kunnen inspelen op 
specifieke regionale omstandigheden als op onverwachte economische crisissen.

1.3.2. Afrikaanse varkenspest

Litouwen wees op het mogelijke gevaar van de introductie van de Afrikaanse varkens-
pest vanuit Rusland. De Europese Commissie heeft geantwoord dat er al een richtlijn 
bestaat ter bestrijding van de Afrikaanse varkenspest, waarin een Europees monitoring-
programma vervat zit en dat ook functioneert.

1.3.3. Katoenteelt

Griekenland heeft steun gevraagd voor de compensatie van lokale katoentelers die schade 
hebben geleden door de aanwezigheid van de Helicoverpa armigera, de groene worm. De 
Commissie zal Griekenland helpen om via staatssteun de nodige financiële compensaties 
te voorzien voor de katoentelers.

1.3.4. Invoer ruwe suiker

Portugal heeft gevraagd om de heffing van 98 euro per ton bij de invoer van ruwe suiker 
tijdelijk te schrappen omwille van de hoge wereldmarktprijzen. De Commissie had begrip 
voor de situatie en binnen het beheerscomité zou naar een oplossing worden gezocht. 
Ondertussen werd het invoerrecht voor ruwe suiker voor suikerraffinaderijen tijdelijk 
geschrapt. Dat heeft geen gevolgen voor de Belgische suikerindustrie.
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1.4.	 TAC	en	quota	2011	Oostzee

Er werd tijdens de Raad een unaniem akkoord bereikt over de quota voor de Oostzee, 
evenwel zonder steun van de Commissie, licht de heer Kristof Geutjens het resultaat van 
de onderhandelingen toe. Het akkoord heeft wel een wetenschappelijke basis en is inzake 
duurzaamheid het meest ambitieuze akkoord voor de Oostzee dat al werd afgesloten.

De Baltische staten, Polen, de Scandinavische landen en Duitsland zijn betrokken partij 
in de Oostzee en het gaat vooral over haring en sprot. Voor de bestanden waarvoor er een 
duidelijk wetenschappelijk advies beschikbaar was, blijft het akkoord binnen de lijnen 
van het advies. Voor de bestanden waarvoor geen wetenschappelijk advies beschikbaar is, 
werd een voorzorgsaanpak uitgetekend.

1.5.	 Onderhandelingen	EU	–	Noorwegen

Ter voorbereiding van de jaarlijkse onderhandelingsronde met Noorwegen worden 
gedachtewisselingen gehouden over de gezamenlijk beheerde bestanden. De vangstmo-
gelijkheden zelf  en de uitwisseling van vangstmogelijkheden tussen de EU en Noorwegen 
zijn daarbij de twee belangrijke punten. Voor bijna alle bestanden die gezamenlijk beheerd 
worden, is er een meerjarenplan. Voor Vlaanderen zijn de belangrijkste kabeljauw, met 
een vangstreductie van twintig percent, en schol, met een toename van de vangstmogelijk-
heden met negen percent. Voor het laatste bestand dat nog niet onder een meerjarenplan 
viel, wijting, werd een ontwerp van meerjarenplan overeengekomen.

De discussie ging vooral over de uitwisseling. De traditionele betaalmiddelen van de 
EU, waarmee bestanden in de Noorse wateren worden verworven, zijn vooral pelagische 
bestanden – bestanden die in scholen bijeen zwemmen – zoals blauwe wijting. Maar van 
deze bestanden zijn de vangstmogelijkheden drastisch gedaald, dus beschikt de EU over 
weinig betaalmiddelen.

Uiteindelijk werd een akkoord bereikt, maar de bestanden die worden overgenomen van 
Noorwegen zijn beperkter dan de vorige jaren. Er kon bijvoorbeeld wel meer schol over-
genomen worden van Noorwegen, wat voor onze vissers belangrijk is.

1.6.	 ICCAT-onderhandelingen

ICCAT is de internationale organisatie die de conservatie van de blauwvintonijn regelt. Er 
moest op Europees niveau een nieuw onderhandelingsmandaat worden afgesproken over 
blauwvintonijn voor de ICCAT-vergadering van 17 tot 27 november.

Tijdens de Raad van 26 oktober vond een gedachtewisseling plaats tussen de ministers, 
om daarna in de raadswerkgroep en Coreper het mandaat af  te spreken. Uit de discussie 
bleek dat de Commissie een grote vangstreductie wilde nastreven. De betrokken lidstaten 
verwezen naar het wetenschappelijk advies en de vorig jaar afgesproken te volgen princi-
pes – dat er tegen 2022 minstens 60 percent kans moet zijn dat het bestand volledig her-
steld is – en concludeerden daaruit dat de TAC gelijk zou kunnen blijven.

Het zoeken naar een unaniem akkoord was zeer moeilijk, gelet op de sterk uiteenlo-
pende meningen tussen de lidstaten. Tijdens de ICCAT-vergadering werd uiteindelijk een 
vangstreductie van vier percent afgesproken.

1.7.	 Diversen	visserij

De onderhandelingen in de Noord-west-Atlantische visserijorganisatie werden besproken. 
Een aantal Baltische lidstaten waren niet tevreden met het akkoord. In deze onderhande-
lingen spreekt de Europese Commissie in naam van de Europese Unie, maar het is wel de 
bevoegdheid van de Raad van ministers om de standpunten te bepalen. Een aantal lidsta-
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ten was niet akkoord met het standpunt dat de Commissie tijdens de onderhandelingen 
heeft verwoord. Er werd toegezegd om in de toekomst beter te coördineren.

2. raad 29 november 2010

2.1.	 GLB	op	weg	naar	2020

De Commissie heeft haar mededeling over de hervorming van het GLB voorgesteld, licht 
mevrouw Loes Lysens toe. De lidstaten hebben daarna hun eerste reactie gegeven. Daaruit 
bleek dat de lidstaten aandringen op een sterk GLB en behoud van het tweepijlerbeleid. 
De lidstaten hechten bijzonder belang aan een sterke handelspositie van Europa, waarbij 
onder meer werd verwezen naar de MERCOSUR- en WTO-onderhandelingen. De spe-
cifieke aandacht voor kleine producenten en benadeelde gebieden – de berggebieden, de 
gebieden met een natuurlijke handicap en de doelstelling 1-gebieden, waaronder onder 
meer Henegouwen valt – werd positief  onthaald.

1.2.1. Verdere timing

Tijdens de Raad van december vond een eerste discussie plaats. In januari en februari 
wordt dat debat voortgezet. Er was tijdens de Raad van december ook al een lunchdebat 
over de definitie van ‘actieve landbouwers’. Het is de bedoeling dat het Hongaars voor-
zitterschap in maart 2011 tot raadsconclusies komt. Dat is het groen licht voor de Com-
missie om de wetgevende voorstellen op te maken, die gepresenteerd zullen worden in juli 
2011, onder Pools voorzitterschap.

2.2.	 Rapport	bedrijfsadviessystemen

De Raad nam nota van het rapport en de aanbevelingen van de Commissie over de 
bedrijfsadviessystemen. De aanbevelingen luiden dat het advies zo gericht mogelijk gege-
ven moet worden, dat er specifieke aandacht moet zijn voor kleine bedrijven, dat meer 
kennisdeling door de BAS-adviseurs nodig is en dat een uitbreiding van het werkingsge-
bied van BAS naar meststoffen en gewasbeschermingsmiddelen nodig is.

Een aantal lidstaten hebben benadrukt dat het zeer belangrijk is dat het systeem vrijwil-
lig blijft en zo flexibel mogelijk kan worden toegepast binnen de specifieke situatie van de 
verschillende lidstaten.

De Commissie zal de aanbevelingen van het rapport verwerken in de wetgevende voorstel-
len over de toekomst van het GLB.

2.3.	 Verslag	vergoedingen	EFSA

De Commissie heeft het verslag gepresenteerd over de mogelijkheid om een vergoeding te 
laten vragen door EFSA aan bedrijven die een erkenningsdossier indienen. Dat kan een 
dossier zijn voor een actieve substantie, een ggo-variëteit enzovoort. De lidstaten hebben 
de conclusie van de Commissie gedeeld: het is mogelijk een interessante piste, maar de 
onafhankelijkheid van het EFSA kan wel in gevaar komen op het moment dat vergoedin-
gen gevraagd worden. Er werd besloten dat de Commissie voortwerkt aan een impactana-
lyse en dat het dossier later opnieuw op de agenda komt.

2.4.	 Erkenning	bodemontsmetter

Het dossier van bodemontsmetter dichloorpropeen geraakte niet in de comitologiepro-
cedure gestemd, waardoor het nogal ongelukkig op de tafel van de landbouwministers 
terechtkwam. Deze bodemontsmetter is voornamelijk van belang voor de zuidelijke lid-
staten en het EFSA-advies was gematigd positief. Er was onduidelijkheid over de gevolgen 
op lange termijn van het indringen in de verschillende bodemlagen van de bodemontsmet-
ter. Er werd opnieuw geen akkoord bereikt op raadsniveau, wat betekent dat het dossier 
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terug naar de comitologieprocedure gestuurd wordt, waar de Commissie volledig auto-
noom een beslissing kan nemen. Die beslissing zal hoogst waarschijnlijk een weigering van 
de erkenning inhouden.

2.5.	 TAC	en	quota	diepzeebestanden

Over diepzeebestanden is over het algemeen vrij weinig geweten, ze groeien zeer traag en 
zijn dus vrij kwetsbaar, schets de heer Kristof Geutjens de situatie. Voor de meeste bestan-
den werden vangstreducties doorgevoerd. Aangezien het wetenschappelijk advies beperkt 
is, is het vrij moeilijk om langetermijndoelstellingen vast te leggen. Maar aangezien ieder-
een het erover eens was dat de bestanden kwetsbaar zijn en beschermd moeten worden, 
werden vangstreducties vastgelegd voor de meeste bestanden.

Wat de diepzeehaaien betreft, werd afgesproken dat geen gerichte vangst mogelijk is, maar 
ook dat vanaf 2012 alle bijvangst wordt verboden.

2.6.	 Onderhandelingen	visserij	EU	–	Noorwegen

De debriefing van de eerste onderhandelingsronde en de gedachtewisseling voor de tweede 
onderhandelingsronde stonden op de agenda.

2.7.	 Diversen	visserij

Over de langetermijnbeheersplannen wil de Comissie een trialoog opstarten tussen het 
Europees Parlement, de Raad en de Europese Commissie. Omwille van de juridische dis-
cussies over welke instelling welke bevoegdheid heeft over welk deel van de plannen is 
het werk stilgevallen. Dus moet de bevoegdheidsverdeling eerst uitgeklaard worden voor 
inhoudelijk kan worden voortgewerkt.

Het voorzitterschap concludeerde dat er steun is om die discussie voort te zetten, maar 
door gebrek aan voorbereiding in de werkgroep kon er geen discussie in de Raad zelf  
plaatsvinden.

Tijdens de lunch werd gediscussieerd over de conclusies van het symposium over de relatie 
tussen de wetenschap en de visserijsector dat plaatsvond in Oostende op 9 en 10 november 
2010. De Raad en de Commissie erkenden het belang van een betere samenwerking, wat 
enkel kan leiden tot betere beleidsadviezen. De regionale adviesraden zijn een goed forum 
om de betrokkenen samen te brengen. In het kader van de hervorming van het GVB zou-
den deze RAC’s versterkt moeten worden. Het verkrijgen van wetenschappelijke data kost 
veel geld. Het is dus ook vaak een kwestie van middelen en niet enkel van goede wil.

III. BespreKIng

1. langetermijnvisie visserij

De heer Dirk Peeters stelt dat het ‘stop-and-go-principe’, het jaar na jaar bepalen van 
sterk wisselende vangstquota, vermeden moet worden. Het is positief  dat het wetenschap-
pelijk onderzoek de contouren bepaalt, maar hoe wordt een langetermijnvisie ontwikkeld? 
Welke methodiek wordt gebruikt om te bepalen welke vispopulatie binnen tien jaar nog 
wel of niet meer bevist kan worden?

Het is volgens de heer Peeters niet duurzaam om jaar na jaar quota te bepalen die enkel 
afhankelijk zijn van een externe factor. Een langetermijnvisie, op basis van wetenschap-
pelijk onderzoek, moet bepalend zijn.
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Tijdens het colloquium in Oostende op 9 en 10 november 2010 werden wetenschap en 
vissers bij elkaar gebracht, want er is nog heel wat discussie inzake het wetenschappe-
lijk advies, schetst de minister-president. Het wetenschappelijk advies moet voor meer vis-
bestanden beschikbaar zijn en nog beter onderbouwd worden. Door de vissers hierbij 
te betrekken, wordt de tegenstelling tussen de wetenschappers, die meer de ecologische 
aspecten aan bod laten komen, en de vissers, die de klemtoon leggen op sociale en econo-
mische aspecten, doorbroken. Tijdens het colloquium bleek duidelijk de dynamiek om die 
polarisatie weg te werken.

Er worden volgens de minister-president wel degelijk langetermijnmanagementplannen 
opgesteld, met als zeer duidelijke doelstelling de maximaal duurzame opbrengst voor alle 
bestanden tegen 2015. Die plannen moeten gerealiseerd worden, zonder af  te wijken van 
de doelstellingen. Voor sommige lidstaten waren de stappen om de doelstellingen te halen 
al een discussie waard. De quota zijn geen ‘stop-and-go-beleid’ en moeten passen in de 
geformuleerde langetermijndoelstellingen.

De minister-president wijst ook op het dynamische karakter van de zee. Het is dus niet 
verstandig om de vangstmogelijkheden voor de volgende vijf  jaar al vast te leggen. Er zijn 
zowel in de ene als de andere richting wijzigingen mogelijk. Er moet een aanpak zijn op de 
lange termijn, met duidelijke doelstellingen. Dat is het kader om elk jaar de quota vast te 
leggen, rekening houdend met het wetenschappelijk advies. Bijvoorbeeld voor kabeljauw 
worden de vangstmogelijkheden beperkt. Maar als voor schol en tong de situatie positief  
evolueert, moeten er ook mogelijkheden zijn om meer te vangen. Dat is voor de minister-
president de juiste benadering. De vraag rijst natuurlijk of  er andere mogelijkheden zijn. 
Er werden tot nog toe geen andere toepasbare methodes voorgesteld, beklemtoont de 
minister-president.

De minister-president stipt aan dat de besluitvorming heel complex is, rekening houdend 
met de adviezen en met de rol die, na het Verdrag van Lissabon, ook door het Europees 
Parlement wordt gespeeld. 

2. Varkenshouderij 

De heer Karlos Callens vraagt of  het bij de bespreking van de varkenshouderij ook ging 
over exportrestituties en prijsbepalingen. Werden al details besproken of werd enkel beslist 
om een Groep Hoog Niveau op te richten? Wat waren de visies van andere lidstaten over 
de varkenssector?

De heer Jos De Meyer vraagt of  er voor de Europese Groep Hoog Niveau een duidelijke 
taakomschrijving werd vastgelegd of dat een vrij algemene opdracht werd omschreven?

De minister-president verduidelijkt dat bij de voorstelling van de conclusies van de reflec-
tiedag een aantal lidstaten heeft bevestigd dat de Groep Hoog Niveau zo snel mogelijk van 
start moet gaan, gelet op de situatie van de varkenssector in de desbetreffende lidstaten. 
Voor een aantal lidstaten is dit initiatief  niet nodig. Denemarken was de eerste lidstaat 
met bemerkingen in die richting: exportrestituties zijn niet nodig en verstoren de markt-
werking. Andere lidstaten, onder meer Duitsland, hebben opmerkingen gemaakt die in 
dezelfde richting gaan. In totaal hebben een tiental landen zich zeer positief  uitgelaten 
over het initiatief  en een kleiner aantal landen plaatste er kanttekeningen bij. Het Ver-
enigd Koninkrijk behoorde tot deze groep, maar Frankrijk en Italië daarentegen waren 
wel positief. Het was dus geen discussie waarin de kleine landen tegenover de grote landen 
stonden.

Het was niet de bedoeling om dit onderwerp tijdens de Europese Ministerraad grondig te 
bespreken, dus waren de interventies beperkt. De Europese Commissaris heeft wel aange-
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stipt dat de problematiek van de varkenssector meegenomen moet worden bij de bespre-
king van de hervorming van het gemeenschappelijk landbouwbeleid.

Het was voor de minister-president duidelijk dat niet alle 27 lidstaten het initiatief  zouden 
nemen, vandaar het belang van het organiseren van een ‘coalition of the brave’. Vlaande-
ren heeft ook felicitaties gekregen voor het organiseren van de reflectiedag en het genomen 
initiatief.

Het is heel belangrijk dat het Hongaars voorzitterschap dit initiatief  zal voortzetten, want 
er is nog een lange weg te gaan.

De heer Jos De Meyer informeert naar de samenstelling van de Groep Hoog Niveau over 
de varkenssector.

De groep zou opgericht worden binnen het CSA, het speciaal comité landbouw dat de 
voorbereidingen doet van de landbouwdossiers. Voor Vlaanderen zal dus iemand die al 
actief  is in dat kader deel uitmaken van de Groep Hoog Niveau, verduidelijkt mevrouw 
Loes Lysens.

3. natura 2000

De heer Dirk Peeters vraagt meer duiding bij de uitbreiding van de uitbetaling van de 
Natura 2000-gebieden naar de habitatrichtlijngebieden.

Vroeger konden habitatgebieden inderdaad ook al onder de uitbetalingsregeling voor 
Natura 2000 vallen, maar er stond een maximumpercentage op. Dat wordt nu uitgebreid, 
licht mevrouw Loes Lysens toe. vijf  percent van de habitatrichtlijngebieden mag nu onder 
de Natura 2000-gebieden vallen. Hierdoor zouden meer betalingen mogelijk zijn aan land-
bouwers die in natuurgebied actief  zijn.

Jos DE MEYER,
voorzitter

Lydia PEETERS,
verslaggever
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gebruikte afkortingen

BAS bedrijfsadviessysteem
Coreper comité van permanente vertegenwoordigers
CSA Comité Special Agriculture
EFSA European Food Safety Authority
EU Europese Unie
ggo genetisch gemodificeerd organisme 
GLB gemeenschappelijk landbouwbeleid
GVB gemeenschappelijk visserijbeleid
ICCAT International Commission for the Conservation of Atlantic Tunas
MERCOSUR Mercado Común del Sur
RAC regionale adviesraad
TAC total allowable catch
TFEU Treaty on the Functioning of the European Union
WTO World Trade Organization


